
مسائل فني براي يک بازيکن کافي نيست 
بازيكنان يک تيم، همه اعضاي يک خانواده 
هستند. درگيري و چنين مسئله اي ممكن 
است در هر خانواده اي رخ دهد. اين مسائل 
هميش��ه بوده، زمان ما هم چنين اتفاقاتي 
مي افتاد و بازيكنان با هم حرفشان مي شد، 
اما بازيكنان بايد هدايت شوند و نبايد اجازه 
داد مسائل بغرنج شود. مسائل فني براي يک 
بازيكن کافي نيست. بايد فرهنگ اجتماعي 
بازيكن بالا برود. بازيكنان بايد طوري باشند 
که اگر به آنها س��يلي هم زده شود، دس��ت طرف مقابل را ببوسند! مثلًا از 
رضاييان خواهش کردم برود درس��ش را بخواند و ب��ه تحصيلاتش ادامه 
بدهد. آرزوي من اين اس��ت که همه تحصيل کنند. البته تحصيلات فقط 
آکادميک نيس��ت و به کتاب خواندن، مطالعه کردن و آگاهي از ش��رايط 
اطراف هم برمي گردد. وظيفه من اين نيست که به بازيكنان بگويم چطور 
توپ را نگه دارند يا چطور پاس بدهند. وظيفه من اين است که آنها را با اين 
حرف ها راهنمايي کنم. من وارد مسائل جزئي نمي شوم و مقايسه نمي کنم. 
هر شخصي مسائل ذاتي خودش را دارد، اما نبايد فراموش کرد که بازيكنان 
مي تواند فرهنگ ساز باشند، اما اين بچه ها بايد شرايط حضور در تيم هاي 
بزرگ را داشته باشند. بايد بدانند که کجا هستند و ياد بگيرند که بايد چطور 
رفتار کنند. براي همين است که به من الزام مي شود با بازيكنان مثل اولادم 
صحبت کنم. بازيكنان بايد بدانند اگر حتي کسي سيلي به گوش شان زد، 
جوابش را ندهند. آنها حتي بايد بلند شوند و دست طرف روبه رو را ببوسند! 
اين رفتار از بازيكنان تيم هايي چون پرسپوليس انتظار مي رود. مگر زمان ما 
اين اينگونه نبود؟ در باشگاه شاهين دکتر اکرامي به ما ياد مي داد که اگر اوت 
براي حريف اعلام شده، توپ را براي بازيكنان تيم مقابل بياوريم. اگر بازيكنان 
حريف تنه مي زدند و زمين مي خورديم، بلند مي ش��ديم و با آنها دس��ت 
مي داديم. با اين کار، بازيكنان ارزش خود را بالا مي برند. مديريت منسجم 
باشگاه بايد بازيكنان را به هم وصل کند و آنها هم حرمت همديگر را نگه دارند. 

آنها بايد اين فرهنگ را ياد بگيرند که حرمت نگه داشتن واجب است. 

تورنمنتي با ستارگان جهان  برگزار مي کنم
تيم فوتسال ستاره هاي جهان شنبه شب 
در لبنان به مصاف بانک بيروت رفت و در 
پايان با نتيجه ۱۱ بر ۷ به پيروزي رسيد. 
وحيد شمسايي که براي ستارگان جهان 
به ميدان رفته بود، چهار گل به ثمر رساند. 
فالكائو، هت تريک کرد. رايان گيگز و پائولو 
مالديني نيز هر کدام يک گل براي اين تيم به ثمر رساندند. آقاي گل 
فوتسال جهان پس از بازي در کنار اسطوره هاي فوتبال و فوتسال 
جهان گفت: »بازي بس��يار خوبي بود. فالكائو رفيق قديمي ام بود، 
چراکه با او مسابقه زياد داده ام، اما گيگز و مالديني شناختي از من 
نداشتند. با اين حال با آنها هم رفيق شديم. فكر مي کنم با ارتباطي که 
در حاشيه اين بازي ها کسب کردم مي توانم تورنمنتي مشابه با حضور 

ستاره هايي مثل گيگز، مالديني و فالكائو در ايران برگزار کنم.«

نقص ها بين المللي ورزش
يكي از معضلات بزرگ و حل نشدني ورزش ايران طي سال هاي گذشته، 
بحث حضور خارجي ها در کش��ور است. اس��تفاده از مربيان باتجربه و 
کارآمد و بازيكنان خوب و تأثيرگذار در رشته هاي مختلف مي تواند باعث 
پيشرفت و موفقيت هاي زيادي شود. اين مسئله اي است که در ورزش 
جهان کاملًا جا افتاده و تمامي کشورها با استفاده از بازيكنان و مربيان 

خارجي در تمامي رشته ها به اهداف خود نزديک مي شوند.
اما همين مس��ئله جا افتاده و  نرمال در دنياي ورزش در کش��ور ما به 
موضوعي حاشيه اي، دردسرساز و بعضاً محروم کننده تبديل شده است.

امروز فوتبال ايران پرونده هاي مفتوح زيادي را به سبب شكايت مربيان 
و بازيكنان خارجي در فيفا دارد. سرمربي تيم ملي فوتبال هردم، دم از  
جدايي مي زند، در بسكتبال س��رمربي تيم ملي ناگهان و بدون مقدمه 
از ايران مي رود و با تيمي ديگر ق��رارداد مي بندد، واليبال توانايي حفظ 

مربيان خارجي را ندارد و...
خوب که نگاه مي کنيم به وضوح مي توانيم مش��اهده کنيم که ورزش 
ايران اينقدر که بابت حضور خارجي ها در حال ضربه خوردن اس��ت، 
از آنها اس��تفاده نمي برد. بايد ديد علت اصلي اين اتفاق چيست؟ علت 
چيست که رئيس فدراس��يون بس��كتبال بعد از صحبت هاي محكم 
در خصوص ش��كايت از بائرمن حالا مي گويد به نتيجه اي نرسيده ايم، 
کجاي کار فدراسيون فوتبال مي لنگد که کارلوس کرش هر وقت دلش 
مي خواهد نواي رفتن سر مي دهد و چه اشكالي در واليبال وجود دارد 
که نمي تواند سرمربي خارجي را حفظ کند يا اصلًا چگونه ممكن است 
فلان بازيكن خارجي بدون اينكه حتي ثانيه اي بازي کرده باشد، برود و 

طلب حق و حقوق کند و جالب تر اينكه ما را هم محكوم کند.
اولين چيزي که پيرامون اين مس��ائل به ذهن مي رسد، نوع قراردادي 
است که فدراسيون ها و ورزش ايران با اين افراد منعقد مي کنند. بروز 
اين همه مشكل و اين همه خطر از سوي چهره هاي ورزشي خارجي و 
حرفه اي نشان دهنده آن است که ما در مسئله عقد قرارداد با آنها دقت 
لازم را نداريم. درك بائرمن، مرد حرفه اي بسكتبال آلمان به طور حتم 
اينقدر کارکشته هست که س��ابقه و اعتبار خود را به راحتي زير سؤال 
نبرد، بنابراين با اطمينان از اينكه کار درس��تي انجام مي دهد، ايران را 
ترك و با تيم ديگري قرارداد مي بندد يا م��ردي چون کارلوس کرش 
در دنياي فوتبال اينقدر بالا و پايين ديده که خوب مي داند، نمي  تواند 
به همين راحتي حرف از جدايي بزند. به نظر مي رس��د مسائلي که در 
خصوص قراردادهاي اين مربيان يا بازيكنان به اطلاع عموم مي رس��د 
تمام واقعيت نيس��ت و ريزه کاري هايي وجود دارد که به سود آنها و به 

ضرر ماست و البته ديده نمي شود يا به اطلاع نمي رسد.
نكته ديگري که بايد در اين خصوص م��ورد توجه قرار گيرد نوع برخورد 
ما با اين خارجي  هاست، اينكه ما تفكرات آنها را نپسنديم و عليه آنها لابي 
تشكيل دهيم، اتفاقي است که به وفور در ورزش کشور افتاده و نمونه آن 
را مي توان در واليبال ش��اهد بود، واليبالي که بعد از ولاسكو چندان روي 
آرامش نديده اس��ت. به نظر مي رس��د براي گذر از اين مشكل و حاشيه 
خطرس��از، بايد اقداماتي اساسي در ورزش کش��ور صورت گيرد. وزارت 
ورزش بايد فدراسيون ها را مجاب کند تا کميته روابط  بين الملل خود را 
تقويت کرده و با استفاده از نفرات کاربلد، تحصيلكرده و به خصوص آشنا به 
زبان هاي بين المللي شرايطي را فراهم کنند که کوچک ترين مسئله پنهان 
و نامفهومي در عقد قراردادها ديده نشود يا اينكه همين حالا بايد نفراتي 
حضور داشته باش��ند که بتوانند در دادگاه از حق ورزش و تيم هاي ايران 
به خوبي دفاع کنند. در مرحله بعد بايد ورزش ايران با بازيكن سالاري به 
شدت مبارزه کند. البته اين مسئله تنها در برخورد با مربيان خارجي ديده 

نمي شود و بايد براي ريشه کني آن فكري اساسي کرد.
به هر حال آنچه مس��لم اس��ت اينكه ورزش ايران نمي تواند به نحوي 
شايسته با دنياي ورزش ارتباط برقرار کند و اين مي تواند در دنيايي که 
به دنياي ارتباطات معروف است ضربه جبران ناپذيري را به ورزش ايران 
وارد کند، ضربه اي که امروز فوتبال بارها آن را خورده و البته هنوز هم 
منتظر ضربات بعدي است و بعيد نيست بسكتبال هم طبع تلخ آن را 
بچشد، پس تا دير نشده بهتر است فكري اساسي در اين خصوص کرد.

كرش به نيمك�ت تيم مل�ي ايران بازگش�ت. 
بي سروصدا و درست برخلاف هياهويي كه براي 
رفتنش به راه افتاده بود. كرش برگشت همانطور 
كه توسط رسانه ها از اين نيمكت دور شده و به 
نيمكت تيم ملي آفريق�اي جنوبي نزديك، باز 
هم توس�ط رس�انه ها به نيمكتي بازگشت كه 
طي شش سال گذش�ته روي آن نشسته بود. 
درحالي كه گفته مي شد او يكي از اصلي ترين 
و محتمل تري�ن گزينه ه�اي نشس�تن روي 
نيمكت بافانا بافاناست، روزنامه »سيتي پرس« 
آفريقاي جنوبي نوش�ت ك�ه او از رقابت براي 
احراز پست سرمربيگري اين كشور كنار رفت. 
البته ش��ايعه جدايي کرش از تيم ملي و نشستن 
او روي نيمك��ت تيم��ي ديگ��ر ک��ه مهم ترين 
و تكراري تري��ن آن آفريقاي جنوب��ي بوده، طي 
سال هاي گذشته بارها و بارها به ميان آمده و هر بار 
هم بي آنكه نتيجه اي در پس آن باشد، به فراموشي 

سپرده شده است. اين بار هم درست در روزهايي 
که کرش براي سرکشي به شاگردانش راهي اروپا 
شده بود و ذره بينش روي دورگه هايي جديد بود 
براي اضافه شدن به ليست تيم ملي گفته شد که 
آفريقاي جنوبي درصدد است تا بار ديگر سكان 
هدايت تيم ملي فوتبال اين کشور را به او بسپارد. 
شايعه اي که سرانجام توسط رسانه هاي اين کشور 
منتفي شد تا بار ديگر داس��تان جدايي کرش از 
نيمكت تيم ملي ايران مسكوت و بي نتيجه بماند. 

  كنار گذاشتن كرش
روز جمعه بود که گفته شد معرفي سرمربي بافانا 
بافانا به دليل لزوم حض��ور در کنفرانس خبري، 
به هفته جاري موکول شده است. اين خبر روي 
شبكه اجتماعي رسمي تيم ملي آفريقاي جنوبي 
درج شده بود. در حالي که گفته مي شد گزينه اول 
اتحاديه فوتبال آفريقاي جنوبي براي جانشيني 
شيكس ماشابا، کرش است، بايد همه انتظار ديدن 

سرمربي تيم ملي ايران را در اين کنفرانس خبري 
داشته باشند، اما »س��يتي پرس« از زبان يكي از 
مقامات ارشد اتحاديه فوتبال آفريقاي جنوبي که 
نامي از آن برده نشده بود، فاش کرد که سرمربي 
پيشين تيم ملي پرتغال از گزينه هاي مدنظر اين 
اتحاديه کنار رفته اس��ت: »کرش که مش��كلات 
قراردادي با فدراسيون فوتبال جمهوري اسلامي 
ايران داشت، از مس��ئولان  SAFA خواسته به 
دليل نبردي که با فدراسيون فوتبال ايران دارد، 
ديگر او را به عنوان گزينه سرمربيگري بافانا بافانا 
در نظر نداشته باشند. اکنون بايد به دنبال برنامه 
»بي« باشيم، چون هدف اول ما ديگر در دسترس 
نيست. فكر نمي کرديم چنين اتفاقي بيفتد، اما به 

هر حال چندين گزينه در آستين خود داريم.«
  الان چه وقت رفتن است؟

البته کرش که در طول اين مدت برابر ش��ايعات 
مطرح شده در خصوص حضورش در بين گزينه هاي 

آفريقاي جنوبي سكوت کرده بود، شنبه در خلال 
صحبت هايي که در خصوص تيم ملي و وضعيت 
شاگردانش داشت به اين مسئله نيز اشاره کرده و 
گفته بود که چطور ممكن است وقتي تيم ملي را تا 
به اينجا رسانده آن را در آستانه دومين صعود پياپي 
به جام جهاني رها کرده و راهي تيم ديگري شود. اين 
مسئله در واقع به معناي بسته شدن پرونده حضور او 
در تيم ملي آفريقاي جنوبي قبل از آن که رسانه هاي 
اين کشور بدان اشاره کنند، بود. کرش که پيش تر 
و بعد از درگيري اش با برانكو گفته بود، مي رود تا 
همه به آرامش برسند و تأکيد داشت تيم ملي بماند 
براي برانكو، خيلي زود از حرف هايش پشيمان شد. 
هرچند که در اين خصوص کلامي به زبان نياورد 
و اين را مي توان گذاش��ت به حساب خصوصيت 
اخلاقي خاص او و لجبازي هايي که طي شش سال 
گذشته از سرمربي تيم ملي شاهد بوديم، اما سفر 
به اروپا براي ارزيابي لژيونرها و تلاش براي يافتن 
دورگه هايي جديد براي دع��وت به تيم ملي خود 
بهترين گواه اين مسئله بود که کرش تصميمي براي 
رفتن ندارد که اگر داشت،  چه دليلي داشت به دنبال 
يافتن نيروهايي تازه نفس براي تيم ملي باشد. بعد 
از آن نيز تشريح برنامه هاي تيم ملي از زبان کرش 
کافي بود تا دريابيم او در فكر جدايي از نيمكت تيم 
ملي نيست. هرچند که هنوز با وجود صحبت هايش 
در خصوص دعوت از بهترين هاي ليگ براي حضور 
در اردو، به طور مستقيم حرفي در خصوص دعوت 
از پرسپوليسي ها نكرده و آنچه در اين زمينه مطرح 
اس��ت،  همچنان همان گمانه زني هايي است که 
گويي نزديكان تاج عنوان کرده اند و البته به مزاج 

کرش نيز خوش نيامده است. 
   خيلي ها حرف هاي بي جا زدند

اتفاقات اخير نشان از افتادن آب ها از آسياب و آرام 
شدن اوضاع دارد. حالا حتي تاج هم به زبان آمده، 
اما براي گله گذاري از آنهايي که طي اين مدت جو 
را متش��نج کردند: »اتفاقات و اختلافاتي از قبل 
وجود داشته، هست و خواهد بود، اما مشكل بين 
کرش و برانكو حل شده، هرچند که اگر جلسه اي 
باش��د خوب اس��ت و اين اتفاق هم مي افتد، اما 
مسئولان بالادستي برنامه ريزي کرده و برنامه را 
ابلاغ مي کنند و اگر همه با برنامه پيش بروند بهتر 
است، اما در اين مدت خيلي ها حرف هاي به جا و 
بي جايي زدند. عده اي دايه مهربان تر از مادر شدند، 
کساني بودند که در روز پنج بار مصاحبه مي کردند، 
اما فدراسيون فوتبال با تدبير عمل کرد. الان همه 
چيز مرتب است و از چند روز ديگر برنامه هايمان 
آغاز مي ش��ود. مانند گذش��ته برنامه ما بيشتر از 
فيفادي و مدون شده اس��ت. ما هم به عنوان يار 
دوازدهم تيم ملي در کن��ار کادر فني و بازيكنان 

هستيم تا به جام جهاني صعود کنيم.«
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چـهـرهها

88498432سرويس ورزشي

اين بازي حاصل کار خداداد بود
اکبر ميثاقيان که به تازگي جانشين خداداد 
در اين تيم شده پس از تساوي يک بر يک 
برابر استقلال گفت: »بازي سختي بود اين 
بازي حاصل عملكرد خداداد عزيزي بود 
و قبل از بازي ۱0 درصد پول به بازيكنان 
پرداخت شد. س��ياه جامگان تيم خوبي 
است که با هزينه شخصي اداره مي شود، تلاش مي کنيم اين تيم را 
در ليگ برتر حفظ کنيم. البته کار بسيار دشواري است و بايد پله پله 
پيش برويم. بازيكنان ما تمام تلاش ش��ان  را کردند و ش��اهد بازي 
محكمي بوديم که بازيكنان هم به زمين مي افتادند. اميدوارم به حق 
امام رضا بتوانيم اين تيم را در ليگ برتر حفظ کنيم. من به صاحبان 
تيم پيشنهاد کردم بعد از اينكه تيم را حفظ کردند آن را واگذار کنند و 

ديگر تيم داري نكنند. فشار رواني زيادي روي تيم وجود دارد.«

 يک ريال هم به سرخابي ها نمي دهيم
وزير ورزش و جوانان در جلسه با اعضاي 
فراکسيون مستقلين مجلس از نياز اين 
وزارتخانه به ۱۱ هزار ميليارد تومان اعتبار 
خبر داد. مسعود سلطاني فر در پاسخ به 
انتقاد نانواکناري، نماينده مجلس مبني 
بر اينك��ه عدالت در توزي��ع منابع ميان 
تيم هاي ورزش��ي عدالت رعايت نمي ش��ود و برخي تيم ها مثل 
پيروزي و استقلال از منابع دولتي استفاده مي کنند در حالي که 
براي ديگر باشگاه ها چنين امكاني فراهم نيست، گفت: »سرخابي ها 
يک ريال هم از بودجه دولت استفاده نمي کنند و اصلًا ممنوعيت 
داريم و خود مجلس ممنوع کرده است و قانوناً نمي توانيم يک ريال 
به تيم ليگ برتري کمک کنيم. الان اي��ن دو با در اختيار گرفتن 

اسپانسر مشكلات مالي باشگاه را بر طرف مي کنند.«

جعفركاشاني
عضو هيئت مديره پرسپوليس

مالزي کيسه گل ايران شد
تيم فوتبال ساحلي ايران در اولين ديدار خود در مسابقات قهرماني آسيا 
با ۱4 گل مالزي را درهم کوبيد. اين رقابت ها حكم انتخابي جام جهاني 
باهاما را نيز دارد. براي ايران در اين مس��ابقه بلوکباشي و مختاري هر 
کدام چهار گل، مسلم مسيگر دو گل و مصطفي کياني، احمدزاده، ناظم 

و بهزادپور گلزني کردند.
------------------------------------------------------------

سه شنبه پايان رقابت هاي ووشو
پرونده ليگ برتر مسابقات ووشو باشگاه هاي کشور با برگزاري ديدارهاي 
نيمه نهايي و نهايي بسته مي شود. اين مسابقات روز سه شنبه هفته جاري 
برگزار مي شود. در مرحله نيمه نهايي ابتدا پارس جنوبي به مصاف شهرداري 
دامغان مي رود و بعد دانشگاه آزاد با پاس قوامين ديدار مي کند، تيم هاي 

پيروز هم عصر سه شنبه بازي نهايي را انجام مي دهند.
------------------------------------------------------------

برادران عالميان در مسابقات اسلووني و کرواسي
نيما و نوشاد عالميان برادران المپيكي پينگ پنگ ايران برنامه هاي سال 
آينده خود را با شرکت در مس��ابقات بين المللي اسلووني و کرواسي آغاز 
مي کنند. مس��ابقات اسلووني از شش��م تا دهم ارديبهش��ت ماه آينده و 

رقابت هاي کرواسي از ۱2 تا ۱6 ارديبهشت  ماه برگزار مي شود.
------------------------------------------------------------

انتخابي شمشيربازي دانشجويان
رقابت هاي انتخابي تيم ملي شمشيربازي دانشجويان دختر و پسر براي شرکت 
در بيست و نهمين يونيورسياد دانشجويان جهان روز چهارشنبه ۱8 اسفند ماه 
برگزار مي شود. براساس اعلام فدراسيون ورزش هاي دانشگاهي نفراتي که 

رنكينگ کشوري آنها زير 30 باشد، مي توانند در اين مسابقات شرکت کنند.

شيوا نوروزي

فريدون حسن

نونهالان و نوجوانان برگ برنده کشتي ايران 
اردوي تيم ملي کشتي آزاد نوجوانان با حضور برترين هاي ايران درحال 
برگزاري است. در همين راستا غلامرضا محمدي، سرمربي تيم ملي 
نوجوانان کشتي آزاد تيم هاي پايه را برگ برنده کشتي کشور خواند: 
»نگاه فدراسيون تغيير کرده است و به رده هاي پايه توجه ويژه اي دارد 
که همين تغييرات باعث شده تا اردوهاي رده هاي پايه در استان هاي 
مختلف برگزار شود. نونهالان و نوجوانان مي توانند کشتي ايران را بيمه 
کنند به شرط آنكه توجه ويژه اي را به بخش هاي پايه داشته باشيم.«

تيم هاي شيميدر و پتروش��يمي براي س��ومين بار در اين فصل ليگ 
بس��كتبال به مصاف هم مي روند. هفته چهارم از دور س��وم ليگ برتر 
بسكتبال امروز برگزار مي شود که طي آن حساس ترين ديدار هفته را 
شيميدر و پتروشيمي انجام مي دهند. تيم تهراني هر دو بازي قبلي اش را 
به پترو واگذار کرده و تيم مصطفي هاشمي براي کسب اولين برد مقابل 
رقيب انگيزه زيادي دارد. با اين حال تيم ماهش��هري با هدايت مهران 

شاهين طبع براي کسب يک پيروزي ديگر به تالار بسكتبال آزادي مي آيد. 
تقابل هميشگي اين دو مربي رقيب نيز حساسيت  بازي را دوچندان کرده 
است. شهرداري تبريز در خانه از نفت آبادان پذيرايي مي کند. شهرداري 
گرگان پس از برد روحيه بخش مقابل دانشگاه حالا به مصاف شهرداري 
کاشان مي رود و آ.اس شيراز با نيروي زميني روبه رو مي شود. تيم هاي 

دانشگاه آزاد و شهرداري اراك اين هفته استراحت دارند.

دعوت 21 کشتي گير به اردوي تيم ملي فرنگي
اردوي تيم   ملي کشتي فرنگي براي حضور در رقابت هاي جام جهاني، 
از امروز در خانه کش��تي تهران برگزار مي ش��ود. کادر فني اين تيم 
2۱فرنگي کار را به اردوي تيم مل��ي فراخواند. در بين نفرات دعوت 
شده اسامي چون سامان عبدولي، افشين بيابانگرد، سعيد عبدولي، 
مهدي علياري و امير قاسمي منجزي به چشم مي خورد. رقابت هاي 
جام جهاني کشتي فرنگي 20۱۷ با حضور هشت تيم برتر دنيا روزهاي 

26و 2۷ اسفندماه در سالن کوثر شهر آبادان برگزار مي شود. 

انتقاد مهدي زاده از داوري ليگ کاراته 
امير مهدي زاده، دارنده نشان طلاي مسابقات جهاني کاراته اتريش و 
عضو تيم نفت اهواز از داوري هاي سوپرليگ کاراته انتقاد کرد: »يک بازي 
را به دلايلي که معلوم است، باختم و بازي ديگر را با پيروزي پشت سر 
گذاشتم. هيچ وقت به ياد ندارم که در حين مسابقات يا بعد از مسابقات به 
عملكرد داوري اعتراض کرده باشم، هميشه به داوري احترام گذاشته ام 
و باز هم احترام مي گذارم. پس از پايان مبارزه ام با رئيس کميته داوران 

صحبت کردم و او اعلام کرد که داوري کاملاً اشتباه کرده است.«

آزادي ميزبان سومين جدال رقباي هميشگي

بازگشت بي سروصدا
پايان داستان نشستن كرش روي نيمكت بافانا بافانا

نهال اميدي که تاج کاشت
ديروز همزمان با روز درختكاري بسياري از چهره هاي شناخته شده اقدام 
به کاشت نهال کردند. کاري پسنديده که اميد مي رود نه تنها در يک روز و 
توسط برخي آدم هاي خاص که به صورت مداوم و از سوي آحاد مردم انجام 
شود، به خصوص در کلانش��هر آلوده اي چون تهران که با گذشت زمان و 
سهل انگاري ما آدم ها در قطع درختانش حالا نفس کشيدن در آن سخت تر 
از هميشه شده است. ديروز مهدي تاج، رئيس فدراسيون فوتبال با حضور در 
آکادمي ملي فوتبال در حضور فوتباليست هاي بانوي کشور اقدام به کاشت 
نهال کرد. تاج که ساکت و ترابيان را هم به همراه داشت، حتماً در حال کاشت 

نهال، آرزوي روزهاي پيروزمندانه و آرامي را براي تيم ملي فوتبال داشت.

مورينيو: فرصت بزرگي را از دست داديم!
از عقده گشايي ليورپول تا صدرنشيني کاتالان ها

جش�نواره گل رئال مادري�د و بارس�لونا و پي�روزي روحيه بخش 
ليورپول از جمله نتايج مهم ش�نبه ش�ب در فوتبال قاره سبز بود. 
ليورپول با برد س�ه بر ي�ك مقابل آرس�نال از توپچي ها س�بقت 
گرفت و به كسب س�هميه ليگ قهرمانان اميدوار شد. بارسا نيز با 
پنج گل سلتاويگو را شكس�ت داد و دوباره صدرنشين لاليگا شد. 

  بهترين بازي
سرمربي ليورپول مصاف با آرسنال را يكي از بهترين بازي هاي اين فصل 
شاگردانش عنوان کرد. يورگن کلوپ در پايان بازي از عملكرد بازيكنانش 
رضايت کامل داشت: »در تحليل هاي قبل از مسابقه روي اين موضوع کار 
نمي کنيم که چه بازيكناني قرار است در ترکيب مقابل به ميدان بروند. 
ديديد آمادگي اين مسئله را داشتيم که سانچس روي نيمكت قرار بگيرد. 
اين يكي از بهترين بازي هايي بود که اين فصل از تيمم شاهد بودم. عملكرد 
بسيار خوبي داشتيم. تمام بازيكنان فوق العاده  بودند. وقتي فشرده بازي 
مي کنيم، هميش��ه خوب بوديم و در حال  حاضر به دنب��ال ثبات در تيم 
هستيم تا در ادامه  فصل نتايج خوبي را کسب کنيم. بعد از باخت به لستر 
خيلي عصباني بودم. نياز بود چند روزي بگذرد و آرامش خودم را کسب 
کنم. نمي دانم در آن بازي چه اتفاقي رخ داد. خيلي آن بازي را بررسي کردم. 
خيلي برايم اهميت داشت اين بازي را ببريم چون آرسنال رقيب مستقيم 
ماست. در حال  حاضر ما در جدول رده بندي بالاتر از آرسنال هستيم و اين 
مي تواند خيلي به ما در پايان فصل به ما کمک کند.« آرسن ونگر، همتاي 
فرانسوي کلوپ اما بدشانس��ي و داوري ضعيف را علت شكست تيمش 
خواند: »در اين بازي بد شانس بوديم. علاوه بر اين، تصميمات داور نيز در 
جريان مسابقه تأثيرگذار بود و اين موضوع باعث شد بد شانسي ما دو چندان 
شود. از اينكه سانچس روي نيمكت نشست به هيچ وجه پشيمان نيستم. 
پشيماني من اين است که چرا اين بازي را باختيم. از هيچ بازيكني توضيحي 
نمي خواهم چون تمام بازيكنان ضعيف بودند.« نيمكت نشيني الكسيس 

سانچس بهترين گلزن آرسنال از جمله نكات عجيب اين بازي بود. 
  عصبانيت آقاي خاص

توقف منچستريونايتد برابر بورنموث خش��م خوزه مورينيو را به همراه 
داشت. شياطين سرخ در اولدترافورد با تساوي يک بر يک متوقف شد 
تا سرمربي من يونايتد با عصبانيت از بازيكنانش سخن بگويد: »ما يک 
فرصت بزرگ را از دست داديم و تنها مي توانيم خود را سرزنش کنيم. 
دو امتياز از دست داديم که نبايد اين اتفاق رخ مي داد، ولي هنوز شانس 
حضور در جمع چهار تيم نخست جدول رده بندي را داريم. فرصت هاي 
زيادي براي زدن گل داشتيم که متأسفانه اين موقعيت ها از دست رفت و 
از اين موضوع بسيار ناراحت هستيم. در نيمه اول بايد سه يا چهار گل به 
حريف مي زديم، ولي بازي با تساوي يک بر يک به پايان رسيد. چه کسي 

را بايد سرزنش کنم؟ فقط خودمان.«
  صدرنشيني دوباره

کاتالان ها پنج بار دروازه سلتاويگو را باز کردند تا با يک بازي بيشتر دوباره به 
صدر جدول لاليگا باز گردند. تمديد نكردن قراردادن لوئيز انريكه اين بازي 
را تحت تأثير قرار داده بود. سرمربي بارسا به هواداران اين تيم قول داد در 
مقابل پي اس جي باخت تحقيرآميز بازي رفت را جبران کنند: »بي نقص 
ظاهر شديم و با شايستگي هرچه تمام تر سه امتياز را به دست آورديم. اين 
بهترين بازي ما برابر سلتاويگو در چند سال اخير بوده است. وقتي همه 
خوب بازي مي کنيم مي توانيم پيروزي هاي پر گلي را به دس��ت آوريم. 
بازي از همه نظر براي ما خوب بود. همه به پيروزي رسيديم و همه عملكرد 
بسيار خوبي از خود نشان داديم. بهتر از اين نمي شد. درست است که در 
ديدار رفت نتيجه  نااميدکننده اي را به دست آورديم، اما تا آخرين لحظه 
به تلاش خود ادامه  مي دهيم و نااميد نمي شويم. هواداران بارسلونا در هر 
حالتي تيم خود را دوست دارند چه پيروز بازي باشد و چه زماني که تن به 
شكست مي دهد. حمايت هواداران باعث مي شود تا به بازگشت در ديدار 
برابر پاري  سن  ژرمن اميدوار باشيم. تا آخرين دقيقه مي جنگيم. مي خواهيم 
بازيي را به نمايش بگذاريم که تا الان از خود نشان نداده ايم. به هواداران قول 

مي دهيم که در اين ديدار متفاوت از قبل باشيم.« 
زين الدين زيدان که تيمش چهار بر يک ايبار را شكست داده همچنان 
با اميدواري از آينده رئال صحبت مي کند: »نماي��ش خوبي برابر ايبار 
داشتيم. خوشبختانه گل زود هنگامي را به ثمر رسانديم و همين باعث 
شد که فشار رواني ناشي از توقف در بازي قبل خيلي زود از بين برود. براي 
بازيكناني که در طول فصل به آنها کمتر بازي مي رسد، خوشحالم که در 
اين بازي ارزش هايشان را نشان دادند. نمي توان در تمام بازي هاي فصل، 
خوب بود ولي بازيكنانمان متوجه شدند که نتيجه  بازي قبل ضعيف بود 

و قابل دفاع نبود و خوشحالم که حالا آن بازي را جبران کرديم.«

دنياحيدري
گزارش

اشرفرامين
منهايفوتبال

آتش سوزي عمدي و خسارت 150 ميليوني ؟
ساختمان هيئت قايقراني استان بوشهر، طعمه حريق شد و با تمام امكاناتش در شعله هاي 
آتش سوخت. در اين سانحه کمپ قايقراني استان که در محل هيئت قرار دارد و قايق هاي 
استان در آن نگهداري مي شدند نيز سوخت. به گفته رئيس هيئت قايقراني اين استان، 
۵0قايق تک نفره به مبلغ ۱۵0 ميليون تومان در کمپ بوده که در آتش سوخته اند. زارعي 
در گفت وگو با ايسنا ضمن عمدي خواندن اين حادثه اظهار داشت: »پيگيري ها را انجام 
داده ايم و نظر کارشناسان آتش نشاني اين بود که آتش سوزي عمدي است. به 
همين دليل از طريق مراجع قضايي در حال پيگيري هستيم تا به نتيجه  لازم 
برسيم. پليس آگاهي از ما نامه کارشناسي آتش نشاني را خواسته تا پرونده کامل 
و مورد پيگيري قرار بگيرد. همه مدارکمان را کامل کرديم تا بتوانيم خيلي 
سريع از مسير قضايي به نتيجه  برسيم.« غلامرضا اميني، رئيس فدراسيون 
قايقراني به عمدي بودن حادثه رخ داده واکنش نشان داد: »طي تماسي که با 
هيئت اين استان داشتيم به ما اعلام کردند که اين اتفاق رخ داده و آنها به صورت 
شفاهي به ما گفتند که اين موضوع عمدي بوده است. بايد بررسي هاي بيشتري 
در اين خصوص صورت بگيرد که دليل اين حادثه چيست. نبايد به اين صورت اعلام 

کرد که حادثه عمدي بوده و بايد تحقيق بيشتري در اين مورد صورت بگيرد.«

استارت شاگردان بي باک براي مسابقات جهاني
ملي پوشان تكواندو براي حضور هرچه قدرتمندتر در مسابقات جهاني تمرينات خود را 
آغاز کرده اند. به گفته بي باك تا زمان اعزام به کره جنوبي پنج مرحله اردوي تمريني 
برگزار خواهد شد و ملي پوشان براي حضور در مسابقات جهاني بايد برتري خود را 
نسبت به سايرين به کادر فني ثابت کنند: »تمرينات کنوني در دو نوبت صبح و عصر 
به کارهاي بدنسازي و فني اختصاص دارد. پنج روز اول سال نو تكواندوکاران استراحت 

کرده و پ��س از آن تمرينات را س��ر مي گيريم. حض��ور در رقابت هاي 
بين المللي يكي از مراحل آماده سازي تيم ملي است. در تلاش هستيم 
با اعزام هر 2۱تكواندوکار حاضر در اردو به مس��ابقات برون مرزي، 
ترکيب اصلي تيم اعزامي به مسابقات جهاني را معرفي کنيم. براي 
انتخاب خود ملاك هاي متعددي را مدنظر داريم. از نظم و انضباط 
فردي و تيم��ي گرفته تا نتايج رقابت هاي يون��ان، نحوه تمرينات، 
رقابت هاي انتخابي و س��طح پيش��رفت تكوان��دوکاران در اردو که با 

جمع بندي همه عوامل تيم خود را انتخاب مي کنيم. ما براي کسب بهترين 
نتيجه در رقابت هاي قهرماني جهان سخت تلاش مي کنيم و به اميد خدا با 
بهترين نفرات خود براي رسيدن به اين هدف راهي کره جنوبي مي شويم.«


